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Elinkeino- ja infrastruktuurikeskus pyytää kasvatus- ja sivistyslautakunnalta  
lausuntoa laaditusta kävelyn ja pyöräliikenteen edistämisohjelmasta 
maanantaihin 28.2.2022 mennessä. Lausuntojen jälkeen ohjelmaa 
käsitellään elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnassa, 
kaupunginhallituksessa ja kaupunginvaltuustossa. 
 
Oheismateriaali: 

 Liite loppuraportti 
 Liite Loppuraportin liitteet 

 
Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi Kinnunen 

 
Ehdotus Kasvatus- ja sivistyslautakunta haluaa osaltaan edistää kävelyn ja 

pyöräliikenteen edistämisohjelmaa ja tukea sen toimenpiteitä. Kävely ja 
pyöräily tulee Loviisan kaupunkistrategiassa nostaa ensisijaisiksi 
kulkutavoiksi erityisesti kaupungin tiiviillä seuduilla, jotta liikunnallinen 
kokonaisaktiviteetti nousisi kaikissa väestöryhmissä. Lisäksi kasvatus- ja 
sivistyslautakunta haluaa kiinnittää parempaa huomiota Loviisan 
kaupungin kävely- ja pyöräreittien olosuhteisiin ja riittävyyteen, jotta 
pyöräily ja kävely onnistuisi ympäri vuoden. Kävelyn ja pyöräliikenteen 
edistämisohjelma edesauttaa osaltaan Loviisan kaupunkistrategian 
mukaisia päästöjen vähentämistoimia. 
 
Lausuntoa täydennetään kokouksessa. 
 
Käsittely: 
Lautakunta täydensi lausuntoa seuraavasti: 
On syytä huomioida Sarvilahden-Pernajan kirkonkylän välinen yhteys 
pyöräliikenteen osalta (sivu 24) ja Pernajan kirkonkylältä Koskenkylän 
vanhalle koululle, sekä tarkentaa sivun 44 Mannerheiminkadun 
yksisuuntaisen pyörätien olemassaolo. 
 

Päätös Kasvatus- ja sivistyslautakunta haluaa osaltaan edistää kävelyn ja 
pyöräliikeenteen edistämisohjelmaa ja tukea sen toiminepiteitä. Kävely ja 
pyöräily tulee Loviisan kaupungistrategiassa nostaa ensisijaisiski 
kulkutavoiksi erityisesti kaupungin tiiviillä seuduilla, jotta liikunnallinen 
kokonaisaktiviteetti nousisi kaikissa väestöryhmissä. Lisäksi kasvatus- ja 
sivistyslautakunta haluaa kiinnittää parempaa huomiota Loviisan 
kaupungin kävely- ja pyöräreittien olosuhteisiin ja riittävyyteen, jotta 
pyöräily ja kävely onnistuisi ympäri vuoden. Kävelyn ja pyöräliikenteen 
edistämisohjelma edesauttaa osaltaan Loviisan kaupunkistrategian 
mukaisia päästöjen vähentämistoimia. On syytä huomioida Sarvilahden-
Pernajan kirkonkylän välinen yhteys pyöräliikenteen osalta (sivu 24) ja 
Pernajan kirkonkylältä Koskenkylän vanhalle koululle, sekä tarkentaa sivun 
44 Mannerheiminkadun yksisuuntaisen pyörätien olemassaolo. 
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